
Protokół Nr XXI/2009 
 

z  XXI Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu  26 czerwca 2009r. w budynku 
Urzędu Gminy w Kruszynie  w godz. 9.00 – 13.20 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy – Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 13 
W obradach Sesji udział biorą: 
 

1. Wójt Gminy – Bogusław Mielczarek 
2. Zastępca Wójta – Zbigniew Zasępa 
3. Skarbnik Gminy – Ewelina Kokot 
4. Sekretarz Gminy – Małgorzata Wierzbicka 
5. Kierownik GZO – Anna Bednarek 
6. Kierownik GOPS – Iwona Organka  
7. Radna Powiatu Częstochowskiego –  Jadwiga Zawadzka 

   oraz sołtysi wg załączonej listy obecności. 
 
Porządek obrad 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja o przygotowaniach do budowy autostrady A-1 na odcinku od Rząsawy do 

granicy woj. łódzkiego. 
8. Uchwalenie Statutu Gminy Kruszyna. 
9. Podjęcie uchwały o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki. 
10. Uchwalenie regulaminu utrzymania porządku i czystości w gminie. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Samorządowi Powiatu Częstochowskiego 

pomocy finansowej na  zadanie drogowe. 
12. Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2009r. 
13. Wprowadzenie zmiany do uchwały Nr XI/66/08. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
16. Zamknięcie obrad XXI Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Streszczenie przebiegu obrad Sesji 

 
Ad.pkt.1 
 
Otwarcia obrad XXI Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marian Klekot, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że 
w obradach Sesji uczestniczy 13 radnych, czyli 86 % składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 
 
 
Ad.pkt.2 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Zgodnie z opinia  wypracowaną  na 
posiedzeniach  Komisji  Rady Gminy zdejmujemy z porządku obrad punkt 13 dotyczący 
zajęcia  stanowiska  w sprawie budynku remizy OSP w Lgocie Małej, w zamian proponuje 
wprowadzenie tematu dotyczącego wprowadzenia zmian do składu osobowego Komisji 
Infrastruktury.  Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi do proponowanego 
porządku. Uwag nie zgłoszono w związku z czym  Przewodniczący zarządza głosowanie. W 
drodze głosowania, porządek obrad Sesji przyjęto do realizacji jednogłośnie. 
                                     ( porządek obrad podano wyżej ) 
 
Ad.pkt.3 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu z poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie, tj.13 głosami „za” 
 
Ad.pkt.4 
 
Wójt Gminy składa sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym: 

− Zarządzeniem  Nr 0151-1/8/09 Wójta Gminy Kruszyna z dnia 30 kwietnia 2009r. zwiększono  
dochody i wydatki poprzez wprowadzenie  dotacji na obsługę wyborów do Parlamentu 
Europejskiego w kwocie 4.457 oraz  dotację na dodatek do wynagrodzenia dla pracowników 
socjalnych – kwota  4.500zł 

− Zarządzeniem Nr 0151-1/9/09 Wójta Gminy Kruszyna z dnia 22 maja 2009r. zwiększono 
dochody  i wydatki poprzez wprowadzenie dotacja z SUW na zwrot podatku akcyzowego – 
49.249,39zł oraz dotacje na  dożywianie dzieci w szkołach – 2.105zł, 

− Zarządzeniem Nr 0151-1/10/09 Wójta Gminy Kruszyna z dnia 5 czerwca 
2009r.wprowadzono do budżetu dotację Wojewody Śląskiego w kwocie 5.445zł  na Wybory 
do Parlamentu Europejskiego, 

− Trwają prace przy przebudowie drogi  gminnej Kruszyna – Bogusławice” prowadzone przez 
Przedsiębiorstwo Robót Drogowo – Mostowych Kłobuck., ul. Wojska Polskiego 8, 42-100 
Kłobuck. Przeprowadzono już 2 odbiory częściowe za które wykonawca wystawił faktury 
częściowe. Kwota z faktur to 244.437,71 zł brutto. Roboty zgodnie z umową winny się 
zakończyć 25 lipca 2009 r, 

− Nad wyżej wymienionymi robotami nadzór pełni P. Ryszard Wasilewski za niniejszą usługę 
otrzyma wynagrodzenie w wysokości 6.000,00 zł. 



− W ramach remontu cząstkowego nawierzchni asfaltowych dróg gminnych mieszanką 
grysowo-emulsyjną przy użyciu Patchera,  który wykonywała firma P.P.H.U. „POLMAX” 
Jan Polaczek zapłaciliśmy brutto 33.184,00 zł. Wbudowano 80 ton mieszanki,  

− Wykonany został  przegląd dwóch obiektów mostowych położonych w ciągu dróg gminnych 
nr 694500 S kilometraż 0+669, 694503 S kilometraż 0+171 w miejscowości Widzówek 
gmina Kruszyna. Przegląd wykonywał P. Stanisław Smalec za który otrzymał wynagrodzenie 
brutto 1.300,00 zł, 

− Wykonana została  dokumentację projektowo – kosztorysowa remontu drogi gminnej nr 
694007 S (odcinek długości 825 m), 694190 S (odcinek długości 795 m) relacji Łęg – Kijów 
– Jankowice. Projekt wykonywał Mediatech Paweł Wieczorek za który otrzymał 
wynagrodzenie w wysokości brutto 4.880,00 zł, 

− Wykonana została również  dokumentacja  remontowanej drogi gminnej w miejscowości 
Kruszyna ul. Huby zgłoszonej do dofinansowania w ramach FOGR. Projekt wykonywał P. 
Cyza Jan który otrzymał wynagrodzenie za niniejszy projekt brutto 2.200,00 zł.   

− Został wykonany na zlecenie UG Kruszyna przez P.P.H.U. „POLMAX” wpust drogowy z 
osadnikiem podłączony do istniejącego kanału biegnącego w ciągu ul. Nowej w Teklinowie. 
Koszt robót 1249,73 zł brutto.  

− Zlecono wykonanie dokumentacji technicznych na remont dróg gminnych w następujących 
miejscowościach:  

− Kruszyna ul. Ogrodowa 520 mb;  
− Lgota Mała ul. Ogrodowa 310 mb; 5, 
− Jacków Pustkowie, 270 mb;  
− Widzów ul. Kościelna. 170 mb;  

− Skierowano do 5 firm zapytanie o koszt wykonania robót budowlanych obejmujących zadanie 
pod nazwą „ Remont drogi gminnej Nr 694506 S na odcinku dł. 220 m w miejscowości 
Widzówek” termin składania ofert do 24 czerwca do godz. 15 ºº. 

− Wykonano naprawę nawierzchni z wykorzystaniem kruszywa drogowego tj. tłucznia 
kamiennego na następujących odcinkach dróg gminnych: 
− Wikłów – część drogi gminnej nr 694010 S, odcinek naprawiony długości 120 m,  
− Widzów – część drogi gminnej nr 694469 S ul. Ogrodowa, odcinek naprawiony 

długości 90,0 m,  
Koszt zadania to kwota  6.588,00 zł. 

− Trwają prace nad wykonaniem dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla rozbudowy 
sieci i urządzeń energetycznych dla potrzeb oświetlenia drogowego na terenie gminy 
Kruszyna które prowadzi projektant Adam Panicz. Projekty do wykonania, których realizacja 
wymaga uzyskania pozwolenia na budowę: 

1. Bogusławice ul. Słoneczna 
2. Kruszyna ul. Ogrodowa 
3. Lgota Mała ul. Krótka 
4. Jacków Pustkowie 
5. Widzów ul. Spacerowa 
6. Wikłów 
7. Widzów ul. Północna i ul.Słoneczna 

oraz zadania do realizacji na podstawie zgłoszenia: 
1. Kolonia Baby - dr powiatowa K - Z 
2. Jacków Pustkowie 
3. Kruszyna ul. Sadzawki 
4. Kruszyna ul. Leśna i ul. Cegielnia 
5. Kruszyna ul. Huby 



6. Łęg (droga gminna nr 694006 S 
7. Widzówek "Saternus 
8. Widzówek droga w prawo od ul. Kasztanowej 
9. Łęg (droga gminna nr 694007 S) 
10. Widzów ul. Kościelna 

Obecnie wykonanych zostało  8 szt. gotowych projektów  uproszczonych. Koszt  
dokumentacji wyniósł  18439,08 zł. 
Planujemy, że w miesiącu sierpniu ogłoszony zostanie przetarg na wykonanie w/w zadań. 
Dla pozostałych 11 propozycji realizacji oświetlenia na terenie gminy Kruszyna mianowicie 
na: Kolonia Baby,Bogusławice ul. Ogrodowa,Kruszyna ul. Kościuszki,Lgota Mała ul. Leśna 
Teklinów ul. Szkolna,Widzów ul. Słoneczna,Widzów ul. Żwirki i Wigury (do przejazdu 
PKP),Widzów ul. Żwirki i Wigury (koło bloków),Widzówek - "Grąd",Widzówek 
"Zawidzówek",Łęg (droga powiatowa za mostem)przeprowadzono zapytanie odnośnie 
kosztów wykonania dokumentacji projektowo – kosztorysowej na w/w zadania. Z 6 firm 
zaproszonych najtańszą zaoferowała  firma Handlowo-Usługowa „WEGA” ul. Strażacka 1, 
42-125 Kamyk . Koszt projektów łącznie to 45.914,70 zł brutto, 

− Wykonana została dokumentacja projektowo – kosztorysową przebudowy kotłowni 
zlokalizowanej w budynku Szkoły Podstawowej w miejscowości Jacków. Opracowanie 
wykonał Zakład Usług Projektowych Wykonawczych i Handlu „KOTŁOPROJEKT” mgr inż. 
Kazimierz Suska za cenę brutto 4.880,00 zł. 

− Ogłoszono w dniu 03.06.2009 r. przetarg na zadania p.n. „Przebudowa i rozbudowa 
przychodni lekarskiej przy ulicy Kmicica 10 w Kruszynie”. Termin składania ofert wpływał 
w dniu 25.06.2009 r. przy czym z uwagi na dużo pytań do SIWZ i trudnościami z 
odpowiedziami przesunięto termin na 03.07.2009 r.  

− Podpisano umowę na wykonanie robót budowlanych obejmujących „Budowę trybun przy 
boisku do piłki nożnej w Widzówku, na istniejącym wale ziemnym” - II etap. Prace będzie 
wykonywała firma prowadząca roboty w roku poprzednim tj. Zakład Remontowo Budowlano 
Instalatorski „BUDO-MAX” Spółka Jawna Radosław Marks, Piotr Marks, z siedzibą w 
Częstochowie ul. Aleja Wojska Polskiego 124. Koszt budowy części trybun to 38.475,00 zł 
brutto, 

− Podpisano umowę z „HYDROMEX PLUS” ZASKÓRSCY SP.J. ul. Dobrzyńska 151/153, 
42-200 Częstochowa na zadanie p.n. „Rozbudowa sieci kanalizacji w gminie Kruszyna 
obejmującej miejscowości Widzów i część Teklinowa”. Koszt inwestycji to  brutto: 
3.290.563,26 zł. 

− Urząd  Marszałkowski udzielił  dotacji na 2 place zabaw na terenie gminy. 
W związku tym place zabaw powstaną w: 

- Lgocie Małej - działka naprzeciw Kaplicy (33.775,00 całe zadanie, wnioskowane 
dofinansowanie 16.500,00).Wkład mieszkańców wyszacowano 3.775,00 

- Widzowie - działka przy ulicy Żwirki i Wigury (35.175,00 całe zadanie, wnioskowane 
dofinansowanie 16.000,00). Wkład mieszkańców wyszacowano 5.175,00. 

Do  dnia 3 lipca br  przyjmowane są oferty od firm zajmujących się produkcją 
przedmiotowych urządzeń zabawowych. 

− WW  UUrrzzęęddzziiee  MMaarrsszzaałłkkoowwsskkiimm  zzoossttaałł  zzłłoożżoonnyy  wwnniioosseekk  pp..nn  RRoozzbbuuddoowwaa  ggmmiinnnnyycchh  uurrzząąddzzeeńń  
wwooddnnoo--śścciieekkoowwyycchh  ppoopprrzzeezz  bbuuddoowwęę  kkaannaalliizzaaccjjii  ww  JJaacckkoowwiiee      ii  BBaabbaacchh,,  zzaaiinnssttaalloowwaanniiee  pprraassyy  
oossaadduu  ww  oocczzyysszzcczzaallnnii  ww  WWiiddzzoowwiiee  oorraazz  wwłłąącczzeenniiee  uujjęęcciiaa  wwooddyy  ww  LLggoocciiee  ww  uukkłłaadd  wwooddoocciiąągguu..  
KKoosszztt  ccaałłkkoowwiittyy  zzaaddaanniiaa  ––  1111  558899  994433,,1199  wwnniioosskkoowwaannee  ddooffiinnaannssoowwaanniiee  ––  99  885511  445511,,7711..  Na 
konkurs wpłynęło 65 projektów. Beneficjenci wnioskują o pomoc w wysokości 
637.168.183,61zł. Tymczasem Urząd Marszałkowski dysponuje kwotą 153.878.400,00 zł. 
Rozstrzygnięcie konkursu nastąpi w październiku 2009 roku.  



− Ponadto trwają prace nad wnioskiem dotyczącym dofinansowania w/w zadania ramach 
PROW dla działania 3.2 Podstawowe usługi dla gospodarki i ludności wiejskiej. W tym  
działaniu pomoc może być udzielona na realizację projektów w zakresie gospodarki wodno-
ściekowej w szczególności: zaopatrzenia w wodę ,odprowadzania i oczyszczania ścieków, w 
tym systemów kanalizacji sieciowej lub kanalizacji zagrodowej. 
Termin naboru wniosków upływa 16 lipca br. 

− W drodze zapytania ofertowego zostali wybrani wykonawcy na następujące zadania: 
− Wykonanie umocnienia dna cieku wodnego „K” na 135mb biegnącego pomiędzy ul. 

Kościelną a Sienkiewicza,  wykonawca  Częstochowski Związek Spółek Wodnych z 
Częstochowy -  Koszt zadania 23.645,17zł  

− Wykonanie prac konserwacyjnych na rowie znajdującym się w miejscowości Baby 
położonym w obrębie działek oznaczonych w ewidencji gruntów nr od 340 do 350 na 
długości 370mb.  Koszt zadania  2.519,59zł,  wykonawca  Częstochowski Związek 
Spółek Wodnych w Częstochowie  

− Wykonanie prac konserwacyjnych na rowie „W” znajdującym się w miejscowości 
Widzów na długości 700mb Koszt zadania 3.209,38zł -  wykonawca  Zakład Wodno-
Melioracyjny s.c. Stanisław  Cieślik, Łukasz Cieślik   z Częstochowy, 

−  Wykonanie wraz z montażem dwoje drzwi aluminiowych w remizie Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Lgocie Małej. Koszt zadania 8.415,56zł - wykonawca TADOS  
FIREK  z  Częstochowy. 

−  Został zakończony demontaż płyt azbestowo-cementowych z budynków 
uszkodzonych w skutek trąby powietrznej.  Koszt zadania  38.182,95zł wykonawca       
„GRONEKO” Mikorzyn.  

− Złożony do WFOŚiGW wniosek na nasadzenie drzew w pasie drogowym w Bogusławicach 
oraz zalesienie działek gminnych został pozytywnie rozpatrzony.Przyznana dotacja to – 
11.930,45zł.Termin realizacji zadania – 31.10.2009r.  

− W miesiącu maju wykonano remont dachu i przebudowę komina na budynku komunalnym w 
Kruszynie przy ul. Huby 2. Łączny koszt remontu – 10.488,90 zł  

− Dokonano przeglądu lokali socjalnych – koszt  wyniósł ogółem 4.200zł, 
− Dokonano również przeglądu instalacji elektrycznej wraz z usunięciem usterek w 

mieszkaniach w Ośrodku  Zdrowia i w lokalu zajętym  przez Gminny Zespół Oświaty  - 
1091,50 zł 

− W dniu 19 czerwca 2009r. zawarta została umowa użyczenia dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Widzowie  nieruchomości  zabudowanej budynkiem strażnicy  (ow. 0,16 ha) oraz działki nr 
576 o pow. 0,19 ha, na której znajduje się zbiornik wodny do celów przeciwpożarowych. 
Dotychczas nieruchomości te użytkowane były  bezumownie przez OSP. Umowa zawarta 
została na okres 10 lat tj. do 30 czerwca  2019 roku. 
W ten sposób zakończono regulowanie stanu  prawnego nieruchomości dla wszystkich straży. 

− Na dzień 30 lipca 2009r. rozpisany jest ustny przetarg na sprzedaż działki nr 329                    
w Babach. Cena wywoławcza  21.137zł  zł.  Wadium 2.100 zł. 

− Na dzień 30 lipca rozpisany jest również przetarg na sprzedaż  8 działek letniskowych  w 
Kijowie. 

− Złożono 1 wniosek do Wojewody o przekazanie na rzecz gminy nieruchomości rolnej              
( działka nr 447/2 obręb Łęg) o powierzchni 1,41 ha.  

− W wyniku zapytania o cenę wyłoniono firmę która ma wykonać przebudowę szatni w 
oczyszczalni ścieków w Widzowie na szatnie przepustową (zgodnie z zaleceniami PIP). 
Koszt przebudowy wyniesie około  14 tys.zł , 

− W  ramach robót publicznych zatrudniamy 5 osób a w ramach prac społecznie użytecznych 7 
osób w tym dwie kobiety  



− W miejscowości  Baby  wykoszono, odkrzaczono i usunięto z cieku na długości około 400 
mb  zamulenia i śmieci,   

− W ramach usuwania awarii na ujęciu wody w Kruszynie wymieniono część przekaźników 
służących  jako sterowanie pomp koszt ok. 250 zł w najbliższym czasie planowana jest 
wymiana pozostałych za kwotę ok. 400 zł  

− Wyczyszczono zbiornik buforowy na oczyszczalni ścieków w Widzowie. Zanieczyszczenia w 
formie półpłynnej w ilości 30 m3 wywiozła firma Wywóz Nieczystości Płynnych Marcin 
Kucharski na Oczyszczalnie Miejską. Koszt 600 zł  

− Podpisano umowę z firmą GLOSAN  na projektowanie odcinka wodociągu na ul. Wspólnej w 
Widzowie (110 mb sieci bez przyłączy ) . cena umowna 3050 zł Brutto 

− W związku z budową chodnika dla pieszych w Bogusławicach i stanem urządzeń 
wodociągowych (zasów do odbiorów indywidualnych) zdecydowano się na wymianę tychże 
zasów. Ze względu na ograniczony czasowo termin realizacji remontu zdecydowano się na 
udzielenie zamówienia firmie zewnętrznej a mianowicie :WOD- MARK z siedzibą w 
Częstochowie. Całkowity koszt prac przy 9 zasuwach w tym 8 wymienionych wyniósł 15 800 
zł,  

− W dniu 19 czerwca br.we wszystkich placówkach oświatowych  zakończył się kolejny rok 
szkolny.  

− Uczniowie klas VI Szkół Podstawowych w dniu 3 kwietnia br. pisali sprawdziany, a 
gimnazjaliści klas III egzaminy. Egzaminy z części humanistycznej odbyły się 22 kwietnia, z 
części matematycznej 23 kwietnia i z języka obcego 24 kwietnia. 

A oto średnie wyniki sprawdzianów i egzaminów w poszczególnych szkół; 
ŚREDNIE WYNIKI SPRAWDZIANU W SZKOŁACH PODSTAWOWYCH: 
- Szkoła Podstawowa w Kruszynie – 20,64 pkt. 
- Szkoła Podstawowa w Jackowie – 21,25 pkt. 
- Szkoła Podstawowa w Lgocie Małej – 21,67 pkt. 
- Szkoła Podstawowa w Widzowie – 27,70 pkt. 
Średnia krajowa to 22,30 pkt., a w województwie śląskim 22,26 pkt. 
ŚREDNIE WYNIKI EGZAMINÓW GIMNAZJALNYCH: 
- Gimnazjum w Kruszynie: część humanistyczna – 31,58 pkt., część matematyczna – 
22,90 pkt., język obcy (angielski) – 28,00 pkt. 
- Gimnazjum w Widzowie: - część humanistyczna – 33,06 pkt., część matematyczna – 
28,52 pkt., język obcy (angielski) – 35,24 pkt, język obcy (niemiecki) – 28,93 pkt. 
Średnia krajowa: część humanistyczna – 31,67 pkt.,  część matematyczna – 26,03 pkt., 
język angielski – 30,63 pkt., język niemiecki – 33,03 pkt. 

− Tradycyjnie, dla najzdolniejszych uczniów zorganizowano wycieczkę do Krakowa, która była 
jedną z form wyróżnienia i nagrody za bardzo dobre wyniki w nauce. Na wycieczkę do 
Krakowa pojechało 33 uczniów. 
Oprócz „wycieczki prymusów”, w trakcie roku szkolnego, organizowane były również inne 
wyjazdy wycieczkowe dla uczniów ze Szkół Podstawowych i Gimnazjów. 
W wycieczce do Kątów Rybackich uczestniczyło 38 uczniów, w tym: 15 z SP w Kruszynie, 5 
z SP w Lgocie Małej i 18 z SP w Widzowie. 
Do Nidzicy pojechało 57 uczniów, w tym: 33 z SP w Jackowie i 24 z Gimnazjum w 
Kruszynie, 

− Awans zawodowy nauczycieli : 2 nauczycieli zdobyło stopień nauczyciela kontraktowego 
oraz 3 nauczycieli zdobyło stopień nauczyciela mianowanego. 

− Remonty i zakupy sprzętu w placówkach oświatowych w okresie wakacji: 
- SP w Kruszynie malowanie pomieszczeń, 
- SP Widzów remont podłogi w Sali gimnastycznej i sanitariatów, 



- Przedszkole w Widzowie wymiana instalacji elektrycznej, 
- Gimnazjum w Kruszynie odnowienie elewacji budynku, 
- Zespół Szkolno – Przedszkolny w Lgocie Małej remont instalacji odgromowej, 

− W okresie od 2009-04-24-2009-06-22: wystawiono 536 pokwitowań na wpłaty dokonane w 
Urzędzie Gminy. 

− Rozliczono sołtysów z zainkasowanych kwot z tytułu podatku za okres II raty z 2009r i  
odkontowano 1460 wpłat na kontach podatników. 

− Sporządzono 246 not księgowych z wyciągów bankowych na wpłaty dokonane przez 
podatników przelewem. 

− Wystawiono 161 upomnień na zaległości podatkowe na łączne zobowiązanie podatkowe oraz 
6 upomnień na podatek od środków transportowych.  

− W roku 2009 przeprowadzono 66 kontroli spełnienia obowiązku zawarcia umów 
ubezpieczenia OC rolników i budynków wchodzących w skład gospodarstwa rolnego. 

− Wysłano 18 wezwań do przedstawienia dokumentów potwierdzających zawarcie umowy. 
− Rozpatrzono 8 wniosków o umorzenie zaległości podatkowych . Umorzono kwotę 960,00zł 
− Do końca czerwca br. zakupiono dla GBP w Kruszynie i Filii GBP w Widzowie 382 

woluminy książek na sumę 6.692zł. 
− W miesiącu maju został złożony do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

wniosek na remont i wyposażenie Filii GBP w Widzowie w ramach programu „Infrastruktura 
Bibliotek” na kwotę 25 tys. zł. 

− GBP współuczestniczyła w przygotowaniach i organizacji „Pikniku Rodzinnego” w 
Bogusławicach, który odbył się w dniach 20-21 czerwca br, 

− Uczestniczyła w obchodach „Dnia Strażaka”, które miały miejsce w dniu 4 maja br. w 
Kruszynie połączone z wręczeniem odznaczeń państwowych i resortowych strażakom OSP 
Gminy Kruszyna, 

− Wzięła udział w VIII Gminnym Przeglądzie Artystycznym „Można inaczej…” w Jackowie, 
− Uczestniczyła w wieczorze literackim „Nasza Mała Ojczyzna w opowiadaniach, legendach i 

baśniach” zorganizowanym przez GOK w Rędzinach w ramach I Regionalnego Konkursu 
Literackiego uczniów szkół podstawowych i gimnazjów z obszaru LGD, 

− Uczestniczyła w spotkaniu we Mstowie dotyczącym porozumienia z dnia 30 stycznia 2009r o 
współfinansowaniu wspólnego projektu „Szlak Reszków – Muzyka i Konie”.  

− GOPS podobnie jak w innych miesiącach, w miesiącu czerwcu br wypłacał: 
1. zasiłki rodzinne oraz dodatki do zasiłku rodzinnego, świadczenia pielęgnacyjne, 

zasiłki pielęgnacyjne,   dla 395  rodzin -  kwota  95.542 zł.  
2. fundusz alimentacyjny dla  55 osób – kwota  15.590 zł. 
3. świadczenia pieniężne z pomocy społecznej tj. zasiłki stałe, okresowe, celowe , 

dodatki mieszkaniowe dla  45  rodzin na łączna kwotę  15.763 zł. 
4. Dożywianiem  objęto   52 dzieci - koszt dożywiania  1.800 zł. 
5. Opłata za pobyt w DPS – 2 mieszkańców – kwota 3.203,16 zł.(Kosmala Marian 

1.442,86zl. + 1.760,30 zł Wilk Halina)  
− Dnia 30 stycznia 2009r. z Bankiem Żywności w Częstochowie została podpisana 

DEKLARACJA partnerstwa w realizacji programu unijnego PEAD 2009 i  w miesiącu lutym 
dokonano wpłaty na rzecz Banku tytułem obsługi niniejszego programu w wysokości 2.500zł. 
W II kwartale 2009r. Bank Żywności dostarczył artykuły spożywcze takie jak: makaron, 
mąka kasza, musli, płatki kukurydziane, mleko UHT , cukier, dżemy, dania gotowe,  kawa 
zbożowa,     herbatniki w ilości 10,5 tony , która w całości została przekazana dla rodzin 
najuboższych.     Kryterium dochodowe uprawniające do udzielania pomocy stanowi 150% 
kryterium dochodowego  ustawy o pomocy społecznej tj. 715,50 zł. – dla osoby samotnej i 
526,50 zł dla jednego członka rodziny, a także stosując art. 7 ustawy o pomocy społecznej. 



− Z dniem 1 marca 2009r. GOPS rozpoczął realizację Projektu Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki – tytuł projektu „Aktywizacja społeczno-zawodowa bezrobotnych w Gminie 
Kruszyna”. Koszt projektu 133.666zł. w tym 14.034,93zł. stanowi wkład własny(zasiłki 
celowe i okresowe). W ramach projektu działaniami objęto 12 osób, osób posiadających 
niskie wykształcenie (w większości podstawowe), brak doświadczenia zawodowego, brak 
umiejętności „poruszania się na rynku pracy”. W celu podniesienia zdolności do zatrudnienia 
osoby zostaną objęte kompleksowym wsparciem poradnictwa specjalistycznego ( psychologa, 
doradcy zawodowego), warsztatami w zakresie: poszukiwania pracy, radzenia sobie w 
trudnych sytuacjach oraz objęci różnego typu szkoleniami zawodowymi, uzyskując w tym 
zakresie stosowny dokument. Celem ogólnym projektu jest zwiększenie aktywizacji 
zawodowej osób bezrobotnych , będących długotrwale klientami pomocy społecznej. 

− Kuratorium Oświaty w Katowicach przyznało pięć bezpłatnych miejsc dla dzieci z terenu 
naszej gminy w związku z organizowaną akcją kolonijną, 

− Z środków Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych 
dofinansowano  następujące zadania: 

1. VII Gminnego Przeglądu Artystycznego , imprezy cyklicznie organizowanej w sezonie 
wiosennym przez Szkołę Podstawową  w Jackowie na kwotę 1.000 zł.  

2. zorganizowano obchody ,,Dnia Szkoły bez Przemocy” również na kwotę 1.000zł.  
3. zakupiono specjalistyczny program przeciwdziałania narkomanii ,, Trzy Żywioły 

Ogień” prowadzonego w formie multimedialnej debaty  na kwotę 900zł. Programem 
objęto młodzież z Gimnazjum Kruszyna i Gimnazjum w Widzowie, 

4. dofinansowano trzy wyjazdy na wypoczynek dzieci ze szkół na kwotę 6.000zł.( Trzy 
wyjazdy każdy uzyskał dofinansowanie w kwocie 2.000zl. ) 

5. zakupiono  nagrody na kwotę  300zł. do zorganizowania turnieju piłki halowej  o 
Puchar Wójta,   

6. zakupiono występy artystyczne na kwotę 2.300zl. przedstawione podczas Pikniku 
Rodzinnego organizowanego przez Gminną Bibliotekę Publiczną w Kruszynie i OSP w 
Bogusławicach  w dniu 21.06.2009r.,  

7. Szkoła Podstawowa w Kruszynie zakończyła realizację programu prowadzonego przez 
trzy kolejne lata ,, Z teatrem za Pan Brat” kwota pomocy finansowej związanej z 
zakupem biletów wejściówek na przedstawienie,  w tym roku wyniosła 1.260zł.    

− W dniu 23 czerwca br. podczas ulewy doszło do podtopienia posesji we wsiach Baby, 
Jacków, Lgota Mała. W akcjach brały udział OSP z terenu gminy.  

− Trwają rozpoznania w sprawie zaplecza sanitarnego na potrzeby boiska sportowego w 
Kruszynie, 

− W dniu 7 czerwca br. odbyły się wybory do Parlamentu Europejskiego, frekwencja wyniosła 
16 %.  

− 44 osoby z terenu naszej gminy wstawiły się  kwalifikacje wojskowe rocznika 1990,  
 
Ad.pkt.5. 
Przewodniczący Rady przedstawia informację o realizacji interpelacji i wniosków 
zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Ad.pkt.6. 
Na piśmie interpelacji nie zgłoszono. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 
 
Radny Mariusz Dobrakowski  

1. Wykoszenie poboczy wzdłuż ul. Spacerowej, 



2. Uzupełnienie ubytków w nawierzchni ul.Mokrej, 
3. Ustawić znak z nazwą  ul. Antoniowskiej obok cmentarza, 
4. Wniosek o remont pomnika osób poległych w czasie II wojny światowej a 

znajdującego się na cmentarzu w Kruszynie, 
5. Czy został zgłoszony wniosek do FOGR na remont nawierzchni ul.Kościelnej? 
6. Na jakim etapie znajduje się sprawa wymiany pieca w budynku szkoły w Widzowie, 
7. Przywrócić oświetlenie uliczne na ul. Kolejowej /przejąć istniejące oświetlenie na 

majątek gminy/ 
8. Kiedy będzie podjęta realizacja zadania w zakresie budowy dodatkowych punktów 

świetlnych / oprócz tych 15 posiadających już projekty/, 
Radny Stanisław Kulej 

1. Zobowiązać właściciela nieruchomości położonej w Babach/ za posesją P.Majchrzak/ 
do jej uporządkowania, 

2. Czy zakupione zostały tablice z numerami nieruchomości dla wsi Baby? 
Radny Józef Wąsikiewicz 

1. Proponuje, aby piknik rodzinny corocznie odbywał się w innej miejscowości gminy, 
2. Zgłasza potrzebę wykonania napraw hydrantów we wsi Teklinów, 
3. Wykonać konserwację  rowów wzdłuż dróg gminnych, 
4. Czy będzie zorganizowany wyjazd na dożynki powiatowe? 
5. W jakich odległościach od jezdni można budować  ogrodzenia? Czyją własnością są 

przydrożne rowy oraz pobocza? 
Radny Henryk Kowalski 

1. Wniosek o interwencję sprawie w sprawie zastoiska wód, które podczas opadów 
gromadzą się pod ścianą budynków mieszkalnych na skrzyżowaniu ulic Kruszyńskiej 
i Rolniczej, oraz odprowadzenie wód opadowych do rowu głównego, 

Radny Henryk Domagała 
1. Wniosek o odwodnienie ul. Głównej, 
2. Zabezpieczyć rów na ul. Szkolnej, który wybudowany był w czasie scalenia, 

Radna Katarzyna Kopera 
1. Zebrać zawyżone pobocza wzdłuż ul. Szkolnej we wsi Lgota Mała, 

Radny Jacek Jędrzejkiewicz 
1. Ponawia wniosek o doprowadzenie energii do boiska sportowego w Widzowie, 

Radna Joanna Zasępa 
1. Wykonać konserwację oraz udrożnić  rów wzdłuż ul. Kościuszki oraz na tzw. 

”mokraczu” 
Sołtys wsi Baby 

1. Wykosić pobocza wzdłuż działek stanowiących własność mienia gminnego, 
2. Z jakich środków finansowych  następuje likwidacja skutków klęsk żywiołowych i 

czy gmina posiada magazyn z niezbędnymi narzędziami itp. 
3. Wydłużyć  budowę rowu melioracyjnego we wsi Baby w kierunku Zdrowej, ponieważ 

występuje tu problem z dalszym odpływem. Ponadto sugeruje, aby roboty stopniować 
w miarę możliwości finansowych gminy, 

4. Czy gmina zobowiązana jest każdorazowo ogłaszać przetarg na realizacje zadań, 
Sołtys wsi Pieńki Szczepockie 

1. Wykosić plac wokół pomnika oraz pobocza wzdłuż drogi powiatowej,  
Sołtys wsi Widzówek 
1. Wniosek o wykoszenie poboczy w kierunku Grondu i Rybakówki, 
Sołtys wsi Widzów 
1. Dowieść drobnego kruszywa na ul. Łąkową, 
2. Wykosić działkę stanowiącą własność gminny na osiedlu w Widzowie, 



3. Podjąć działanie w sprawie wydzielenia parkingu obok kościoła w Widzowie, 
 

Przewodniczący zarządza przerwę w godz. 9.50-10.00 
 
Ad.pkt.7 
W celu realizacji punktu dotyczącego przygotowań  do budowy autostrady A-1 na odcinku od 
Rząsawy do granicy woj. Łódzkiego zaproszeni zostali Przedstawiciele Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad w Katowicach. Przewodniczący wita zaproszonych tj. Pana 
Tomasza Kałwę oraz Pana Wiesława Maśkę oraz przedstawicieli Oddziału w Częstochowie 
Panią Izabelę Gandziarską  oraz  Panów Jacka Kwiatkowskiego i Stanisława Zielińskiego, po 
czym oddaje im głos w celu omówienia tematu. 
Przedstawiciele Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział Południowy w 
Katowicach przedłożyli informację, na temat zakresu rzeczowego projektowanej autostrady 
A-1 na odcinku  granica woj. łódzkiego – Częstochowa - Pyrzowice. 
 
Do stycznia 2010 r. koncesjonariusz ma czas na wykonanie projektu autostrady (umowy z 
firmami projektowymi są zawarte) oraz na zamknięcie finansowe inwestycji.  Kredytu w 
wysokości 50 proc. kosztów budowy udzieli Europejski Bank Inwestycyjny, dzięki czemu 
Autostradzie Południe SA łatwiej będzie uzyskać kredyt komercyjny na pozostałą część 
kwoty. Termin rozpoczęcia budowy A1 - wiosna 2010 r. - nie jest zagrożony. Autostrada 
Południe oceniła, że inwestycję musi podzielić na etapy, stąd późniejszy termin oddania do 
użytku odcinka z Częstochowy do Pyrzowic (2014 r.). Niemniej koncesjonariuszowi opłaca 
się przyspieszyć budowę, bo wcześniej uzyskałby opłaty z eksploatacji autostrady. Zależy to 
więc od niego. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Henryk Kowalski – zgłasza wniosek, aby w terenach zabudowanych wybudowane 
zostały ekrany dźwiękochłonne, czy będą odbudowane drogi gminne po zakończeniu 
inwestycji oraz pytanie dlaczego nie przewidziane są drogi tzw. serwisowe? 
Kolejny wniosek dotyczy zabudowy kanałów technicznych w celu możliwości 
przeprowadzenia wodociągu do kol.Bogusławice. 
Radny Józef Wąsikiewicz – czy będą drogi równoległe w kierunku Częstochowy i 
Radomska? 
W odpowiedzi Przedstawiciele poinformowali, że Autostrady są drogami służącymi przede 
wszystkim tranzytowi. Stąd na całym świecie ogranicza się do nich dostęp. Jeżeli chodzi o 
ekrany – będą w terenach zabudowanych, tam gdzie przekroczone są normy dźwięku.  
Do odbudowy dróg, po zakończeniu budowy zobowiązany zostanie inwestor a będzie to 
wynikało z zawartej umowy.  
Zdaniem przedstawicieli  GDDKiA drogą alternatywną, która zastąpi mieszkańcom gminy 
DK-1 jest droga krajowa nr 91. 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – wyraził swoja opinie na temat wypowiedzi przedmówcy a 
sprawie drogi alternatywnej. Jak można uznać za drogę alternatywną drogę 91, skoro trzeba 
pokonać odcinek 13 km. Winna to być droga spełniająca potrzeby mieszkańców czyli dojazd 
do pracy, dzieci do szkół  itp.  
Ponadto droga nr 91 nie jest przygotowana do przejęcia takiego nasilenia ruchu. 
Kolejna sprawa – czy projektant przewidział sprawę ruchu lokalnego do obsługi rolnictwa? 
Często zdarza się, że gospodarstwa podzielone zostały przez obecną Dk-1, dlatego też rolnicy 
będą zmuszeni przedostać się na drugą stronę projektowanej Autostrady  maszynami 
rolniczymi. 
W odpowiedzi – w drugiej połowie roku 2010, przed zamknięciem dostępu do DK-1 
przeprowadzony zostanie generalny remont drogi nr 91, tak aby w pełni ruch mógł odbywać 



się tym odcinkiem drogi. Natomiast drogi dojazdowe do pól winny być utrzymane, winny być 
przejazdy pod tunelami. 
Radny Radosław Maciejewski – co z odprowadzeniem wód z terenu gminy? 
W odpowiedzi – jest to pytanie szczegółowe, na które nie potrafimy udzielić odpowiedzi, 
będzie to wynikała z pozwolenia wodno prawnego.  
Ponadto Radny zauważył, że nie otrzymamy rekompensaty za zamknięcie nam ciągu 
komunikacyjnego. 
W podsumowaniu Wójt Gminy zaznaczył, projekt ten całkowicie pomija interesy 
społeczności lokalnych zamieszkujących tereny przyległe do dotychczasowej drogi DK-1, 
odcinając mieszkańcom Gminy Kruszyna i gmin przyległych dostęp do tej drogi. Decyzja ta 
spowoduje, że kilka tysięcy pojazdów korzystających od lat z dogodnego połączenia 
drogowego do najbliższych miast Częstochowy i Radomska, musi przenieść się na 
nieprzygotowane do takiego natężenia ruchu drogi lokalne. Zjawisko to dotknie szczególnie 
gminę Kruszyna, na terenie której nie przewiduje się budowy węzłów komunikacyjnych. Tym 
samym gmina nie odniesie żadnych bezpośrednich korzyści z budowy autostrady A-1, a jej 
mieszkańców dotkną dodatkowe uciążliwości. 
Jak mam wytłumaczyć moim mieszkańcom, że dziś dojeżdżają do Częstochowy w 20 minut, 
a po powstaniu A1 zajmie im to godzinę, bo będą musieli korzystać z bocznych dróg?  
Sumują dyskusje wnoszę ujęcie najistotniejszych  problemów wymagających rozwiązania na 
etapie projektu technicznego i realizacji zadania: 
1. Wybudowanie drogi dojazdowej o podwyższonych parametrach od miejscowości    

Bogusławice do węzła w Kościelcu po wschodniej stronie Autostrady A-1, zapewniającej 
połączenie Kruszyny z węzłem w Kościelcu, 

2. Wybudowanie drogi dojazdowej o podwyższonych parametrach z miejscowości Wikłów 
do miejscowości Szczepocice przed rzeką Wartą, zapewniającej połączenie terenu gminy z 
siecią  dróg lokalnych na terenie Gminy Radomsko,  

3. Wykonanie szczegółowej analizy zdolności przepływu wód na istniejących ciekach 
wodnych szczególnie w miejscowości Kruszyna, Wikłów  i Łęg, dla zagwarantowania 
przepływu wód także w sytuacjach powodziowych, 

4. Rozwiązanie problemu odszkodowań za grunty, które w związku z budową Autostrady 
obniżą swoją wartość/ około 21  ha gruntów na których zakazana zostanie zabudowa 
mieszkaniowa i około 300 ha gruntów na których wprowadzone zostaną ograniczenia 
produkcji rolnej/ 

5. Wybudowanie ekranów dźwiękochłonnych dla ochrony przyległych  terenów  
zabudowanych, 

6. Wybudowanie kanałów technicznych do zabudowy infrastruktury / wodociąg i kanalizacja  
sanitarna/ w miejscowości Bogusławice i Wikłów, 

7. Odbudowanie dróg lokalnych wykorzystywanych  do obsługi placu budowy, 
8. Uwzględnienie w projekcie czasowej organizacji ruchu na czas budowy autostrady,  

ułatwień dla ruchu lokalnego w miejscu skrzyżowań z drogami powiatowymi i gminnymi 
w miejscowości Bogusławice i Wikłów. 
 

Przedstawiciele Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Katowicach 
zadeklarowali przedstawienie zgłoszonych postulatów inwestorowi na Radzie Budowy i 
powiadomienie Rady Gminy o zajętym przez niego stanowisku. 
 
Ponadto  głos zabrali Przedstawiciele Oddziału w Katowicach – w związku z osuwiskiem 
powstałym na DK-1 w miejscowości Kruszyna,  zgłaszamy problem regulacji urządzeń 
melioracyjnych szczegółowych  znajdujących się w obrębie DK-1.  
 



Po tym punkcie obrad przewodniczący zarządza 10 minutową przerwę  /11.50-12.00/ 
 
Ad.pkt.8 
Przewodniczący oddaje głos Sekretarzowi Gminy P.Małgorzacie Wierzbickiej, która 
informuje o wprowadzonych zmianach do projektu statutu. Zgodnie z propozycjami 
zgłoszonymi na posiedzeniu Komisji Rady dokonano następujących zmian: 

− skreślono § 18 pkt.3, który zakazywał nagrywania obrad sesji, 
− § 71 powrócił do wersji pierwotnej, która mówiła o kontrolach komisji rewizyjnej 

trwających do 10 dni, 
− § 82 pkt.1 – plany pracy komisji zatwierdzi Rada Gminy na ostatniej sesji roku 

kalendarzowego, 
 
Ad.pkt.9 
Podjęcie uchwały o wyodrębnieniu środków w budżecie gminy analizowany był na 
posiedzeniu wszystkich Komisji. Przewodniczący zwraca się z zapytaniem – czy zachodzi 
potrzeba omówienia tematu ponownie. Uwag i  wniosków nie zgłoszono. Przewodniczący 
poddaje pod głosowanie projekt uchwały, która przyjęta zostaje 12 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XXI/134/09 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.10 
Program utrzymania porządku i czystości w gminie był analizowany przez Komisje Rady. Do 
przedłożonego projektu zgłoszone zostały poprawki. W związku z czym Przewodniczący 
oddaje głos pracownikowi urzędu P. Dariuszowi Kruk w celu omówienia zmian.  
Po analizie projektu regulaminu  wprowadzono następujące zmiany: 
- w § 4 dodano ust. 2 i 3, 
- uporządkowano zapis § 7 ust.2 i § 8 
- dodano postanowienia końcowe. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Józef Wąsikiewicz – jak się ma zapis § 8 do placu zabaw w Wikłowie, kto będzie 
zobowiązany do wymiany piasku w piaskownicy  oraz zabezpieczenia terenu. 
W odpowiedzi P.Kruk informuje, że Gmina jest władającą nieruchomością w związku 
obowiązki te ciążyły będą na Gminie. 
Radny Stanisław Kulej – jakie sankcje karne przewiduje się za nie przestrzeganie zasad 
zawartych w regulaminie. 
W odpowiedzi P.Kruk informuje, że będzie to kara grzywny. 
Przewodniczący poddaje pod głosowanie projekt uchwały, która w wyniku głosowania 
przyjęta zostaje jednogłośnie tj.12 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XXI/135/09 w załączeniu/ 
Ad.pkt.11 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia Samorządowi Powiatu Częstochowskiego pomocy 
finansowej na  zadanie drogowe szczegółowo analizowany był na posiedzeniach Komisji. 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem, czy będą uwagi bądź propozycje?. Następnie 
przedkłada pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania uchwała przyjęta zostaje 
jednogłośnie tj. 12 głosami „za” 

/Uchwała Nr XXI/136/09 w załączeniu/ 
 
 

 



Ad.pkt.12 
Przewodniczący informuje, że propozycje dotyczące wprowadzenia zmian do budżetu gminy 
Kruszyna na 2009 rok były przedmiotem posiedzeń  Komisji Rady i  uzyskały pozytywną 
opinię po czym poddaje pod głosowanie projekt uchwały. Wynik głosowania – 12 głosów 
„za”. 

/Uchwała Nr XXI/137/09 w załączeniu/ 
 

Ad.pkt.13 
Przewodniczący wyjaśnia, że przed obradami dzisiejszej Sesji Rady Henryk Kowalski złożył 
projekt uchwały wprowadzającej zmiany do składu osobowego Komisji Infrastruktury. 
Zgodnie z wnioskiem proponuje, aby do składu komisji powołać dodatkowo dwie osoby 
Radna Joannę Zasępa oraz Radnego Henryka Domagałę.  
Przewodniczący Klubu „Jedność” złożył wniosek o odrzucenie tego projektu uchwały i 
przedstawił nowy w następującym brzemieniu: Przewodniczący Komisji –Józef Wąsikiewicz 
oraz Członkowie Jacek Jędrzejkiewicz i Andrzej Dyksy.  
Radny Henryk Kowalski w swojej wypowiedzi przedstawił sytuację panującą w Komisji, 
zdaniem Radnego sprawy osobiste wpływają na jej pracę. Zwoływał posiedzenia Komisji, 
jednak pozostali członkowie nie reagowali na zaproszenia. 
Zapanowała nerwowa atmosfera w związku z czym Przewodniczący zarządził 10 minutową 
przerwę.  
Po przerwie Przewodniczący przedkłada w/w projekt uchwały pod głosowanie, w wyniku 
którego uchwała przyjęta została 9 głosami „za” przy jednym głosie „wstrzymującym się” 
 

/Uchwała Nr XXI/138/09 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.14 
Odpowiedzi na wnioski i zapytania udziela Zastępca Wójta P. Zbigniew Zasępa: 
Radny Mariusz Dobrakowski  

1. W ramach prac interwencyjnych będziemy realizować drobne zadania drogowe, 
2. W ramach bieżącego utrzymania uzupełnione zostaną ubytki w drodze, 
3. Znaki zostały zamówione, również ten z nazwą ul. Antoniowskiej, 
4. Gmina otrzymała dotację od Wojewody w kwocie 4.000zł. Środki te uruchomione 

zostaną dopiero w miesiącu lipcu po czym przystąpimy do odnowy pomników i mogił 
wojennych. 

5.  Posiadamy informację, że to zadanie drogowe nie będzie objęte dofinansowaniem w 
roku bieżącym, 

6. Zawarta został umowa z projektantem, zgodnie z którą projekt będzie przygotowany 
do dnia 30 września br. 

7. Przejęcie majątku PKP na stan Gminy nie jest sprawą łatwa. Do chwili obecnej nie 
skierowane zostały pisma w tej kwestii do PKP, 

8. Zgodnie z zawartą umową projekty winny być wykonane do końca listopada br. 
Radny Stanisław Kulej 

1. Tablice z nazwami ulic oraz kierunkowe z numerami zostały już zakupione, 
Radny Józef Wąsikiewicz 

2. Hydranty będą naprawiane tylko interwencyjne, natomiast sukcesywnie wykonujemy 
wymianę wodomierzy  

3. W budżecie gminy posiadamy zabezpieczoną niewielką kwotę na realizację takich 
zadań. W związku z powyższym bardzo proszę o wytypowanie najważniejszych 
odcinków rowów,   



4. Wyjazd na dożynki powiatowe będzie zorganizowany – posiadamy drobną kwotę na 
ten cel, 

5. Zgodnie z ustawą o drogach publicznych pas drogowy winien posiadać szerokość od 
10 do 12 metrów. Dodatkowo linię zabudowy ustala plan zagospodarowania 
przestrzennego gminy.  Ponadto budowa ogrodzenia jest indywidualną sprawą 
mieszkańca. Winien złożyć zawiadomienie o zamiarze budowy ogrodzenia oraz 
uzyskać  zgodę zarządcy drogi np. na zjazd na nieruchomość. Jeżeli chodzi o rowy – 
są własnością dysponenta  nieruchomości czerpiącego korzyści i nie wolno mu 
zasypać tego rowu.  

Radny Henryk Kowalski 
1. Wniosek o odbudowę rowu melioracyjnego złożony został do Śląskiego Zarządu 

Melioracji i Urządzeń Wodnych został złożony w 2001r. Do chwili obecnej zadanie 
nie zostało podjęte z powodu braku środków finansowych. 

Radny Jacek Jędrzejkiewicz 
1. Temat dotyczący doprowadzenia energii do boiska przeanalizujemy na roboczo, 

niezbędne będzie zabezpieczenie środków finansowych na projekt a potem na 
realizację zadania, 

Radna Joanna Zasępa 
1. W ramach prac interwencyjnych wykonamy wyczyszczenie rowu wzdłuż drogi oraz 

odmulenie przepustu i to powinno dać oczekiwane efekty, 
Sołtys wsi Baby 

1. W budżecie gminy zabezpieczone są dwie kwoty tj. w dziale zarządzenie kryzysowe 
20 tys.zł oraz rezerwa budżetowa w kwocie 100 tys.zł, 

2. Zawarta została umowa z wykonawcą na wykonanie odbudowy części rowu, w 
związku z czym w najbliższym czasie realizacja zadania zostanie podjęta. 
Rzeczywistość jest taka, że rów ten należałoby odbudować w całości a nie 
konserwować. Rów ten jest urządzeniem szczegółowym zapisanym w ewidencji 
Śląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych, dlatego Gmina nie przejmie 
obowiązku konserwacji tego rowu.  
W ubiegłym roku skierowane zostało pismo do Urzędu Marszałkowskiego o 
przekwalifikowanie rowów do kategorii cieków marszałkowskich. Również i ten rów 
był ujęty w tym wykazie. Jednak do chwili obecnej nie otrzymaliśmy stosownej 
odpowiedzi. Na poprzedniej Sesji skierowałem pytanie do obecnych przedstawicieli 
Śląskiego Zarządu Melioracji – co dalej z tematem. W odpowiedzi usłyszeliśmy 
wszyscy, że nie posiadają środków finansowych, w związku z czym nie zamierzają 
zmieniać kategorii cieków. Radny Stanisław Kulej – gminna winna poczynić starania 
o pozyskanie zewnętrznych środków finansowych na udrożnienie tego rowu. 

Sołtys wsi Widzów 
1. W ramach naszych możliwości finansowych dowiezione zostanie kruszywo na 

ul.Łąkową, 
2. Nie nastąpił postęp w sprawie zorganizowania parkingu przy kościele w Widzowie. 

 
Wszystkie pozostałe wnioski dotyczące wykoszenia poboczy bądź innych robót 
gospodarczych zostaną sukcesywnie wykonane w ramach prac interwencyjnych, natomiast 
wnioski dotyczące dróg powiatowych przekażemy na piśmie do Powiatowego Zarządu Dróg 
w Częstochowie.  
 
 
 
 



Ad.pkt.15 
W tym punkcie obrad głos zabrał rady Jacek Jędrzejkiewicz – przedstawił osobistą ocenę 
sprawozdania Wójta. Zaznaczył, że odbyła  się uroczystość „dnia strażaka” na którym nie 
uhonorowani zostali ochotnicy z OSP Widzów i Lgota Mała.  Następny problem – Wójt 
odmówił  zrekompensowania start w jednostce, które powstały w wyniku wycieku wody z 
kranu – jest to kwota około 500zł. 
Wójt wyjaśnił, że z środków budżetu gminy nie  będą pokrywane straty jednostki OSP ani 
żadne inne.  
Jeżeli chodzi o odznaczenia, to na mój wniosek odznaczony został Prezes OSP i Sołtys wsi. 
Natomiast odznaczenia resortowe wręczone zostały okazjonalnie. Wnioski o odznaczenia 
składane są przez zarząd jednostki, skoro jednostki nie wystąpiły o odznaczenia to nie 
otrzymały.  
 
Ad.pkt.16 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XXI Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
 /-/ Grażyna Olczyk 
 
 
 


